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Egoera politikoa 
• 

Ibarretxek proposatutako metodoa 
«zuzena» dela EAJrentzat dio Egibarrek 
EAJk batzar nazionalean finkatutako ildo politikoari eutsiko diola esan du 

Edurne Begiristain / Gasteiz 
<II 

EAJko barne egoera oso 
«lasaia» dela eta inolako 
«barne krisirik» ez dagoe
la adierazi zuen atzo 
Joseba Egibar EAJko 
bozeramaileak. Horren 
ildotik, EAJk bere batzar 
nagusian zehaztutako 
apustu politiko berarekin 
jarraitzeko asmoa duela 
esan zuen. Halaber, Iba
rretxek proposatutako 
metodoa «zuzena» dela 
EAJren ponentzia ren bai
tan baieztatu zuen. 

JOSEBA EGIBAR EAjko 
bozeramaileak atzo azaldu 
zuenez, ez dago inolako bar
ne krisirik alderdian eta EAJ
ren barruko egoera «oso 
lasaia» dela gaineratu zuen. 
Era horretan Egibarrek uka
tu egin nahi izan zuen EAJk 
barne zatiketak dituenik , 
baita Arzalluzek EBBko pre
sidentzia utziko duenaren 
inguruko zurrumurruak ere. 

Alderdi jeltzalearen 
barruan eztabaida ematen 
ari den ala ez galdetuta , Egi
barrek erantzun zuen batzar 
nagusian finkatu zela alder
diaren estrategia politikoa 
eta horrekinjarrituko dutela . 

EAjren ildo politikoaren 
aldaketaz galdetuta , berriz , 
Egibarrek esan zuen bere 
alderdiaren «elikatzaile politi
koa» ponentzia politikoa dela , 
eta bertan alderdien arteko 
mahaia osatzearen inguruan 
Juan Jose Ibarretxe lehenda
kariak proposatutako «meto
doa» dagoela. Metodo hori 
EAjri «zuzena» iruditzen zaio
la gaineratu zuen bozeramai
le jeltzaleak. 

Euzkadi Buru Batzarraren bilera, artxiboko argazki batean. 

JOSEBA EGIBAR 

((EAjren 

barruan entzun 
diren ahotsak ez 

dira ohartzen hau 
alderdi serioa dela, 

ez oilategia" 

((Ikusi egin 

beharko da EHrekin 
akordioak ditugun 
herri bakoitzean zer 

egin" 

Barruko iritzi 
desberdinak 

Azken atentatuaren ostean 
EAjren barruan hainbat 
ordezakarik egindako adie
razpenek alderdiaren zatike
ta sortu dutenik ukatu zuen. 
«Azken egunotan zenbait 
ahots entzun dira , baina 
askotan ez dakit ohartzen 
diren alderdi politiko bereko
ak garela eta EAJ alderdi 
serioa dela , ez oilategi bat», 
esan zuen. 

Horren haritik adierazi 
zuen EAjko bozeramaile den 
heinean , ez dela sekula sar
tuko, publikoki bederen, 
EAjko afiliatu batek eginda
ko adierazpenekin. 

Egibarrek EAJ rekiko 
errespetua eskatu zuen 
«Batzar nagusia egin berri 
duen eta batzordeetako 
buruak aukeratu berri 
dituen alderdi batentzat». 

Bestalde, Joseba Egibarrek 
azaldu zuenez, Durangoko 
atentatuaren ostean sortuta
ko egoeraren inguruan , 
tokian tokiko udalen kasuak 
aztertuko dituztela , erabaki
tzeko EHrekin dituzten akor
dioak apurtuko dituzten ala 
ez. «Ikusi beharko da EHre
kin akordioak ditugun leku 
bakoitzean zein alkate , alder
dikide eta zinegotzi dauden 
eta beraiekin hitz egitea pen
tsatzen dugw>, agertu zuen 
Egibarrek. 

Larreina: «Ibarretxek ez du finkatzen EAren itun politika» 
E.B. / Gasteiz 

EA -KO bozeramaile Rafa 
Larreinak atzo adierazi zue
nez , EAren itun politikoa ez 
du finkatzen ez Ibarretxe 
lehendakariak , ez PPk ez 
ETAk . Haren hitzetan, 
EAren itun poltikoa alder
diaren Gobernu organuek , 
Asanbladak eta Batzorde 
Iraunkorrak zehazten dute . 
Esan zuenez, ez Aznarrek, ez 
Iturgaitzek ez Mayor Orejak 
ez dute «pitin batean ere 
EAren jarrera aldaraziko» . 

Gauza bera esan zuen ETA
ren inguruan, «presionatzen 
duena presionatzen duela 
ere», iritzi zion. 

Halaber, Larreinak azpi
marratu zuen EAk Ibarretxe
rekin Gobernu programa bat 
hitzartua duela eta hori 
betetzeko «konpromisoa» 
duela. 

Hainbat udaletan EAJk 
eta EAk EHrekin dituzten 
akordioak haustearen ingu
ruan galdetuta egin zituen 
adierazpenok Rafa Larrei-

nak. Horren hairitik Larrei
nak adierazi zuen bere alder
diaren jarrera «koherentea 
eta denboran mantendua» 
dela. «EA bide baketsu eta 
demokratikoak defendatzen 
dituen edozein alderdi politi
korekin harremanak izatea
ren alde dago », iritzi zion. 
Hori horrela izaki, EAko 
bozermaileak azaldu zuen 
ideia horiekin bat egiten ez 
duten indar politikoekin EAk 
ez duela ardura politikorik 
izango udal gobernuetan. Rafa Larreina. 

JOSEBA OLALDE 

«Prozesu politikoa, 
etapa bat itxi arren, 
ez da alferrikakoa 
izan», dio 
Arzalluzek 

Joseba Arruti / Bilbo 
XABIER ARZALLUZ EBB
ko presidenteak atzo aipa
tu zuenez, Euskal Herrian 
abian j arri tako prozesu 
politikoan «etapa bat ama
itu den arren ez da alferri
kakoa izan; guztiok espe
rientzia bat atera dugula
ko, ENAMek barne». Ar
zalluzen ustez , «su-etenak 
jendea , HBko kideak ere 
bai , bakera ohitzea ekarri 
zuen eta hori oso garran
tzitsua da aurrera begira». 
«Dena den hasieratik ge
nekien prozesu hau zaila 
eta luzea izango zela , eta 
interesak izan dira oztopa
tu dutenak» , adierazi 
zuen. 

Arzalluzek atzo arratsal
dean egin zituen adieraz
penok , Joaquin Navarro 
epailearen Buenos dias 
Euskadi liburuaren aur
kezpenean. Esan zuenez , 
prozesuaren aurka egiteko 
«diktadura mediatiko» bat 
dago eta «erabateko gerra» 
zabaldu da bere eta EAJ
ren aurka. «Diote, EAJk ez 
duela sinesgarritasunik 
izango zuzendaritza alda
tu ezean. Ez dut horrela
korik ikusi nire ibilbide 
politikoan», iritzi zion. 

Azkenik, zenbait heda
bidek esandakoa ukatu 
zuen: EBBren azken bile
ran «eztabaida mingotsa» 
egon zela alegia. Arzalluz 
hitz egiten ari zela bi lagu
nek presoen aldeko karte
lak erakutsi zituzten. 

BBB EAjren ildo 
politikoarekin bat 

EAJ ren BBBk gezurtatu 
egin du , BBBk EAjren 
estrategia aldatzea bultza
tzen duenik, atzo hainbat 
egunkarik zabaldu zuten 
gisan. Ildo horretan, euren 
«arbuioa» azaldu zuen 
BBBren inguruan egiten 
ari den «erabileragatik». 
«Agerian utzi nahi dugu 
Bizkaiko EAJk tinko eus
ten diola alderdiaren ildo 
politikoari eta onartutako 
ponentziari», dio atzo igo
rritako oharrak . Izan ere , 
alderdiaren zuzendaritzak 
hartzen dituen erabakie
tan parte hartzen dutela 
gogoratu dute : «Eta eran
tzule gara EAJk egin eta 
esan duen guztian , eta 
baita uneoroko estrategia 
politikoan ere». 


